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Zápis z veřejného zasedání zastupitelstva obce Rozstání konaného 
dne 6.12.2023 v zasedací místnosti v Rozstání 

 
Zahájeno: 18:00 hod.      Ukončeno: 19:30 hod. 
 
Přítomní zastupitelé: Miroslav Hrstka, Dana Hudcová, Petr Kraus, Martin Maňoušek, 

Martin Slouka, Michal Štrajt, Oto Tesař, Jaroslav Tihelka 
 
Omluvení zastupitelé: Aleš Kolář 
 
Zapisovatel:   Dana Hudcová 
Návrhová komise:  Michal Štrajt, Miroslav Hrstka 
Ověřovatelé zápisu:  Jaroslav Tihelka, Martin Slouka 

 
Program: 
  1.  Zahájení  
  2.  Rozpočtová opatření 
  3.  Rozpočet na rok 2024 
  4.  Stočné na rok 2024 
  5.  Obecně závazná vyhláška o odpadech 
  6.  Obecně závazná vyhláška o poplatku ze psů 
  7.  Obecně závazná vyhláška o poplatku z pobytu 
  8.  Obecně závazná vyhláška o poplatku z veřejného prostranství 
  9.  Dary členům JSDH 
10.  Diskuze 
11.  Závěr 
 
Bod 1 - Zahájení 
Zasedání zahájil starosta obce Petr Kraus, přivítal přítomné, seznámil s programem a dotázal se, zda 
má někdo návrh na doplnění. Nikdo neměl návrh na doplnění, nechal tedy o programu zasedání 
hlasovat. 
Hlasování o programu veřejného zasedání: Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Starosta určil zapisovatelem Danu Hudcovou a navrhl návrhovou komisi Michala Štrajta a Miroslava 
Hrstku a ověřovatele zápisu Jaroslava Tihelku a Martina Slouku. Návrhy zastupitelstvo schválilo. 
 
Hlasování o návrhové komisi a ověřovatelích zápisu: Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Usnesení:  Zastupitelstvo schválilo program veřejného zasedání, návrhovou komisi a ověřovatele 
zápisu. 
     Usnesení bylo přijato 

 
Bod 2 – Rozpočtová opatření 
Starosta seznámil s rozpočtovým opatřením č. 12. V příjmové části došlo ke zvýšení částek např. 
z daně z příjmů fyzických osob, právnických osob, DPH, z hazardních her, stočného, služeb aj. celkem 
o 758 953,- Kč. Ve výdajové části šlo např. o zvýšení výdajů na posyp, knihovnu, el. energie, přeložku 
trafa, drobný majetek, přesunům mezi některými položkami. Celkem rozpočtové opatření činí plus 
765 703,- Kč.   
 
Hlasování o rozpočtovém opatření č. 12/2023: Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Usnesení:  Zastupitelstvo schválilo rozpočtové opatření č. 12/2023   

Usnesení bylo přijato 
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Bod 3 – Rozpočet na rok 2024 
Rozpočet na rok 2024 byl řádně zveřejněn a vyvěšen. Vzhledem k tomu, že k 30.6.2024 končí smlouva 
Svazku obcí Drahanská vrchovina s M.I.S. Protivanov a ten již ji nechce prodloužit, hledá se nový 
provozovatel vodovodu na Drahanské vrchovině. Valné hromady Svazku obcí Drananská vrchovina se 
30.11.2023 zúčastnili starosta obce Petr Kraus a místostarostka Dana Hudcová. Společnost 
Vodárenská akciová společnost Boskovice tam krátce prezentovala společnost a dále důkladně 
zmonitorovala stav vodovodu na Drahanské vrchovině, který za cca 30 let provozu potřebuje 
milionové investice, aby mohl být dále provozován bez větších problémů a byla stále zajištěna 
dodávka vody na Drahanské vrchovině. V minulých letech si obce sice odsouhlasily tvorbu fondu 
obnovy na opravy a údržbu vodovodu, ale fond tvořily v minimální míře. Proto bylo třeba zveřejněný 
rozpočet upravit o částku na rok 2024 na tvorbu fondu obnovy pro vodovod. Původní příspěvek byl 
50 000,- Kč pro každou obec, ten se navýšil na paušální částku 100 000,- Kč + bude příspěvek 200,- Kč 
na jednoho obyvatele obce. Tím pádem obec Rozstání dala do rozpočtu celkem 221 600,- Kč na 
tvorbu fondu obnovy pro rok 2024. Do příštích let se bude hledat klíč, jak se budou obce co 
nejspravedlivěji podílet na tvorbě tohoto fondu. Rovněž se bude zjišťovat možnost úvěru pro 
financování fondu obnovy. Zbývající položky zůstaly zachovány dle vyvěšeného návrhu rozpočtu na 
rok 2024. 
 
Hlasování o upraveném rozpočtu na rok 2024:  Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Usnesení:  Zastupitelstvo schválilo upravený rozpočet na rok 2024. 

Usnesení bylo přijato 
 
Bod 4 – Stočné na rok 2024 
Starosta poskytl podklady pro výpočet stočného. Vychází se z reálných nákladů na ČOV za období 
11,12/2022 a 1-10/2023 a proti tomu se porovnávají příjmy ze stočného a musí se zohlednit i finanční 
analýza OPŽP. Navíc se zvedne DPH pro příští rok o 2 % (z 10 % na 12 %). Výpočty poskytla společnost 
Provod a stanovila nějaké varianty na výpočet stočného, kde buď obec musí dotovat stočné nebo 
stanovit takovou výši, aby nebyla kalkulační ztráta. Není možné ztrátu mít, neboť by se neplnily 
podmínky dotace, která byla na ČOV poskytnuta. Finanční analýzu musí obec ještě plnit do roku 2026. 
Zastupitelé se dohodli na výši stočného pro rok 2024 ve výši 80,43 Kč vč. 12 % DPH a upravili směrné 
číslo na 34 m3 pro obyvatele a rok. 
 
Hlasování o výši stočného pro rok 2024:  

Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Usnesení:  Zastupitelstvo schválilo stočné pro rok 2024 ve výši 80,43 Kč včetně 12 % DPH a upravuje 
směrné číslo na 34 m3/obyvatel/rok.     

Usnesení bylo přijato 
 
Bod 5 – Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
Jelikož 13.7.2023 byl novelizován zákon o místních poplatcích Parlamentem ČR, musí zastupitelstvo 
schválit nové obecně závazné vyhlášky o místních poplatcích, které nahradí vyhlášky z minulých let. 
Výše poplatku za odpady pro rok 2024 se nemění, zůstává částka 500,- Kč/1 osoba/rok i s výjimkami 
uvedenými ve vyhlášce. Po vyhodnocení svozu odpadu v roce 2024, se zjistí, v jaké výši se náklady na 
svoz budou pohybovat, neboť v roce 2023 došlo ke změně firmy, která provádí svoz tříděného 
opdadu. Místo firmy p. Bureše, který zemřel, teď svoz provádí firma Respono Vyškov. 
 
Hlasování o obecně závazné vyhlášce o výši poplatků za odpad pro rok 2024:  
Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Usnesení:  Zastupitelstvo schválilo obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém 
odpadové hospodářství.   

Usnesení bylo přijato 
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Bod 6 – Obecně závazná vyhláška o poplatku ze psů 
Z výše uvedeného důvodu (novelizace zákona o místních poplatcích) se ruší vyhláška č. 2/2019 
o poplatku ze psů. Zastupitelé se dohodli na zvýšení poplatku ze psů. Poplatek za 1. psa bude 200,- 
Kč, za dalšího rovněž 200,- Kč. U majitelů nad 65 let bude poplatek za 1. psa 100,- Kč a u dalšího též 
100,- Kč. Poplatek je splatný do 31.3.2024.  
 
Hlasování o obecně závazné vyhlášce o výši poplatků ze psů pro rok 2024:  
Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Usnesení:  Zastupitelstvo schválilo obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů. 
  

Usnesení bylo přijato 
 
 
Bod 7 – Obecně závazná vyhláška o poplatku z pobytu 
Z výše uvedeného důvodu (novelizace zákona o místních poplatcích) se ruší vyhláška č. 1/2021 
o místním poplatku z pobytu. Výše poplatku z pobytu se pro rok 2024 se nemění, zůstává částka 20,- 
Kč/1 osoba/den.  
 
Hlasování o obecně závazné vyhlášce o místním poplatku z pobytu: Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Usnesení:  Zastupitelstvo schválilo obecně závaznou vyhlášku o poplatku z pobytu.   

Usnesení bylo přijato 
 
Bod 8 – Obecně závazná vyhláška o poplatku za užívání veřejného prostranství 
Z výše uvedeného důvodu (novelizace zákona o místních poplatcích) se ruší vyhláška č. 1/2010 
o užívání veřejného prostranství. Sazby poplatku se řídí zákonem. 
 
Hlasování o obecně závazné vyhlášce o místním poplatku za užívání veřejného prostranství:  
Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Usnesení:  Zastupitelstvo schválilo obecně závaznou vyhlášku o výši poplatku za užívání veřejného 
prostranství.   

Usnesení bylo přijato 
 

Bod 9 – Dary členům JSDH 
Dary členům JSDH (za zásahy, údržbu techniky apod.) navrhuje velitel JSDH, odměnu veliteli JSDH 
navrhuje starosta obce. Návrhy byly ve výši:  
R. K. – 4 000 Kč, J. J. – 4 000 Kč, J. Ch. st. – 1 000 Kč,   J. S. – 4 000 Kč, D. Š. – 2 500 Kč, P. K. – 4 000 Kč, 
J. N. – 1 000 Kč, D. T. – 1 000 Kč, P. Ž. – 2 500 Kč, P. P. – 1 000 Kč,  J. Ch. ml. – 5 000 Kč. Zastupitelstvo 
tyto návrhy odsouhlasilo. 
 
Hlasování o darech pro členy JSDH v navržené výši: Pro -  8, Zdržel se - 0, Proti -  0 
Usnesení:  Zastupitelstvo schválilo dary členům JSDH ve výši navržené velitelem jednotky a dar pro 
velitele jednotky, který navrhl starosta obce. 
     Usnesení bylo přijato 

Bod 10 – Diskuse  

- Diskusi zahájil starosta P. Kraus. Oznámil, že na Svazku obcí Drahanské vrchoviny bylo 
odsouhlaseno vodné pro rok 2024 vč. 12 % DPH, a to ve výši 97,76 Kč / 1 m3. Má k dispozici 
fotografie, které zobrazují stav vodojemů a celé kaskády od Boskovic až po Skály. První dva 
roky provozovala vodovod Vodárenská akciová společnost Boskovice, poté přešlo 



4 
 

provozování pod M.I.S Protivanov, z důvodu, aby voda byla levnější. Teď už to však M.I.S. 
provozovat nechce, smlouva bude ukončena k 30.6.2024. 

- M. Maňoušek – jak je to s vodou na Jedovnicku? Zda se s nimi nějak nepropojit. 

- P. Kraus – na Jedovnicku vodovody provozuje také VAS, systémy jsou propojeny předávací 
šachtou směr Mariánin, technicky je asi problém s tlakem ve vodovodu z tohoto směru, 
podrobnosti můžeme zjistit při jednání s VAS, řešením zatím nejsou ani vrty, máme pouze 
vrty průzkumné, musely by se řešit pozemky, přes které by šly přivaděče, řešilo by se 
ochranné pásmo zdroje, úpravny vody apod., výtěžnost vrtů není taková, aby pokryla 
spotřebu obyvatel  

- P. K. – nedaly by se sehnat dotace na tu obnovu vodovodu. 

- P. Kraus – na obnovu dotace nejsou. Pouze na nové vodovody, majetek apod. Možnost je, že 
by vodovod provozoval i svazek sám, což je nepředstavitelné (nikdo ve svazku není takový 
odborník) nebo sehnat provozovatele přes koncesní řízení, což by znamenalo pravidelnou 
obnovu koncese a další peníze z obecních rozpočtů. 

- Starosta sdělil další informace ohledně požadavku občanů Baldovce na problémy s lomem 
(kropení, prašnost, zátěž auty apod.). Přes datové schránky do společností Pedop i Lakewood 
byly zaslány požadavky občanů Baldovce. Byla zprovozněna kropící linka v kamenolomu 
a funguje. Má přislíbeno, že p. P. i p. B. budou situaci řešit. 

- P. K. – je třeba určit aspoň 2 lidi, kteří by na toto dohlíželi a kontrolovali. Chtěl by, aby se 
oslovil úřad životního prostředí v Olomouci a zjistil, jaký je v kamenolomu provozní řád. 

- P. Kraus – pan Pernica provozní řád poskytl, ačkoliv je to jeho vlastnictví a nemusel by to 
poskytovat. 

- P. K. – zda mu to dá písemně. 

- P. Kraus – ano, dá mu to písemně. 

- P. K. – chtěl by vědět, zda může Pedop vozit vápencové kameny, kůry a další materiál, zda na 
to má povolení a zda jej kontroluje životní prostředí 

- O. Tesař – určitě chodí kontroly i ze životního prostředí. 

- Diskuse probíhala dále v tom smyslu, že není možné, aby firma, která provozuje kamenolom, 
neměla kontroly ze životního prostředí a další kontroly. 

- J. Tihelka – dotaz na ČOV, zda je vše v pořádku od té doby, co byly v červnu problémy, kdy 
tam byly nalezeny a působily problémy různé předměty (kameny, trubky aj.) 

- P. Kraus – od té opravy na ČOV je vše v pořádku, pravidelně se zapisuje spotřeba, stav vody 
apod., snížila se spotřeba el. energie na čerpací stanici, kde problémy byly. 

 

Dále už žádné příspěvky do diskuse nebyly. 
 
 
Bod 11 – Závěr  
O přijatých usneseních jednotlivých bodů seznámil Miroslav Hrstka. Starosta všem poděkoval 

a zasedání v 19.30 hod. ukončil. 


